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Onderwerp 

Raadsvragen OPA over hoge energieprijzen en koppeling warmteprijs aan aardgasprijs 

Uw kenmerk Ons kenmerk Bijlagen 
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 Uw brief van Behandeld door Datum 

8 mei 2022 Team Duurzaamheid en 

Participatie 

24 mei 2022 

Beste leden van de raad, 

 

De fractie OPA heeft ons op 8 mei 2022 vragen gesteld over hoge energieprijzen en koppeling 

warmteprijs aan gasprijs. In deze brief leest u onze reactie, overeenkomstig art. 42 Reglement van 

Orde voor vergaderingen van de raad. 

 

1. Welke actie heeft u al ondernomen met betrekking tot de communicatie over- en de uitvoering 

van de (hernieuwde) Energietoeslag en wat zijn de behaalde resultaten? 

Antwoord 

Alkmaar betaalt de volledige energietoeslag van € 800 uit per huishouden dat hiervoor in 

aanmerking komt. De energietoeslag wordt waar mogelijk ambtshalve uitbetaald aan die 

huishoudens die al bij de gemeente bekend zijn. Op meetmoment 13 mei 2022 is aan 3.206 

huishoudens binnen de gemeente de energietoeslag uitgekeerd. De grootste groep huishoudens 

die binnen onze gemeente voor deze toeslag in aanmerking komt is hiermee bereikt. 

Vanaf 16 mei 2022 is de website online beschikbaar en kunnen de huishoudens die menen ook 

voor de toeslag in aanmerking te komen een aanvraag indienen. Na aanvraag vindt de uitbetaling 

zo snel mogelijk plaats. 

 

Via de stadskranten, de website van Halte Werk en via sociale media is gecommuniceerd over de 

energietoeslag. Bij het online gaan van de website heeft een communicatiecampagne 

plaatsgevonden. 

 

2. Doen wij er op dit moment echt alles aan om de druk op Den Haag op te voeren, via VNG, 

rechtstreeks naar de minister, publiciteit etc.? Zo ja, wat doen wij dan? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord 

Wij doen er alles aan om de problematiek van energiearmoede onder de aandacht te brengen van 

het Rijk. Dit contact verloopt via de VNG en de G40, waar Alkmaar lid van is. Zo heeft de VNG 
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tijdens het bestuurlijk overleg met minister Schouten (Armoede, Participatie en Pensioenen) op 1 

februari 2022 bijvoorbeeld gepleit voor het beschikbaar stellen van adequate financiële middelen 

om energiearmoede aan te pakken en een structurele aanpak van dit brede vraagstuk. Daarnaast 

is op 4 maart 2022 door de G40 in een brief aan de Tweede Kamer gepleit voor een structurele en 

duurzame oplossing om energiearmoede tegen te gaan en bestaanszekerheid te waarborgen. In 

deze brief is de dringende oproep gedaan om met de G40 het gesprek aan te gaan en te bezien 

hoe deze problematiek in gezamenlijkheid aangepakt kan worden. 

 

3. Welke mogelijkheden benut u als gemeente - als aandeelhouder van de HVC - om op basis van de 

aangekondigde nieuwe warmtewet vooruit te lopen op de feitelijke invoering van de 

wetswijziging. Met andere woorden: welke invloed wilt/gaat u uitoefenen, om HVC te bewegen de 

koppeling alvast in 2022 (al dan niet gedeeltelijk) zelf al los te laten nog voor de wetswijziging van 

2023 van kracht wordt? Dit in het belang van veel inwoners van Alkmaar. 

Antwoord 

Wij hebben de problematiek van de hoge energieprijzen voorgelegd aan HVC. Daaruit komt het 

volgende naar voren. 

De hoge energieprijzen leiden voor HVC tot hogere productiekosten voor warmte. Deze hogere 

kosten worden veroorzaakt door: 

• Minder subsidie; HVC krijgt minder subsidie voor duurzame bronnen (biomassa, aardwarmte) 

waarmee het warmtenet wordt gevoed, omdat deze subsidie gekoppeld is aan de gasprijs. Een 

hoge gasprijs leidt tot minder subsidie. 

• Hogere kosten voor elektriciteit; HVC gebruikt elektriciteit om de warmte vanuit onze centrale 

naar klanten te pompen (en op enkele plekken om de warmte te maken door middel van 

warmtepompen). 

• Hogere kosten voor gebruik van gas; een klein deel van de HVC warmte wordt met gas 

opgestookt. Dat gebeurt als de duurzame bron in onderhoud of in storing is. 

 

HVC heeft in deze uitzonderlijke situatie van energieprijsstijgingen de koppeling met de gasprijs 

voor 2022 losgelaten. Alleen de hogere kosten die HVC maakt voor de productie van warmte is 

doorberekend in de nieuwe warmtetarieven. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Het college van burgemeester en wethouders van Alkmaar, 

 

mw. drs. A.M.C.G. (Anja) Schouten, burgemeester W. (Wim) van Twuijver, secretaris 

 


